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Abstract (en)
[origin: AU2021245132A1] Abstract Method for identifying characteristics of a rail vehicle and an apparatus suitable for implementing the method
The subject matter of the invention is a method for identifying characteristics of a rail vehicle (FZ) in which an axle counter (AZ1... AZ2) captures
measurement data while the rail vehicle (FZ) is passing over. The measurement data is analyzed in a computer-aided manner and in this case
wheelbases of the rail vehicle (FZ) are determined. A first characteristic is determined in a computer-aided manner with reference to the determined
wheelbases, namely whether the rail vehicle (FZ) is a passenger train or a freight train. In the case of determining the first characteristic in a first
testing step, a check is performed as to whether at least in a predominant part of the sequence of the wheelbases it is possible to determine
identical or similar patterns. If it has not been possible to determine a pattern, the characteristic of a freight train is allocated to the rail vehicle
(FZ) as the first characteristic. If a pattern has been determined, the characteristic of a passenger train is allocated to the rail vehicle (FZ) as the
first characteristic and/or a further testing step is performed so as to safeguard or to expand the testing result. This process can be supported
by machine learning. Moreover, the invention comprises an apparatus for determining characteristics of rail vehicles (FZ), a computer program
product and also a providing apparatus. Fig. 1 A 2 >) G A1 >))AZ1 cAZ2 GLS3-/ A1 \S1 -\S2 LK PW PW PW TK FF E F F G A B A C A B A C A D A
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Abstract (de)
Gegenstand der Erfindung ist ein Verfahren zum Erkennen von Eigenschaften eines Schienenfahrzeugs (FZ), bei dem ein Achszähler (AZ1 ... AZ2)
während der Überfahrt des Schienenfahrzeugs (FZ) Messdaten erfasst. Rechnergestützt werden die Messdaten analysiert und dabei Achsabstände
des Schienenfahrzeugs (FZ) ermittelt. Rechnergestützt wird anhand der ermittelten Achsabstände eine erste Eigenschaft ermittelt, nämlich, ob
es sich bei dem Schienenfahrzeug (FZ) um einen Personenzug oder einen Güterzug handelt. Bei der Ermittlung der ersten Eigenschaft in einem
ersten Prüfungsschritt wird überprüft, ob zumindest in einem überwiegenden Teil der Folge der Achsabstände identische oder ähnliche Muster
festgestellt werden können. Wenn kein Muster festgestellt werden konnte, wird dem Schienenfahrzeug (FZ) als erste Eigenschaft die Eigenschaft
eines Güterzuges zugeordnet. Wenn ein Muster festgestellt wurde, wird dem Schienenfahrzeug (FZ) als erste Eigenschaft die Eigenschaft eines
Personenzuges zugeordnet und/oder ein weiterer Prüfungsschritt zur Absicherung oder Ausweitung des Prüfungsergebnisses wird durchgeführt.
Dieser Prozess kann durch maschinelles Lernen unterstützt werden. Ferner umfasst die Erfindung eine Vorrichtung zur Bestimmung von
Eigenschaften von Schienenfahrzeugen (FZ), ein Computerprogrammprodukt sowie eine Bereitstellungsvorrichtung.
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